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PROTOKOŁ Nr XLVII/2018  

sesji Rady Miasta Ostrów Mazowiecka odbytej w dniu  4 kwietnia 2018 r. 

 

Stan Radnych Rady Miasta             -   21. 

Liczba Radnych obecnych na sesji  -  21. 

 

 

W obradach sesji Rady Miasta udział wzięli: 

Listy obecności w załączeniu do Protokołu. 

 

Obrady rozpoczęto   13
00

 ,  zakończono  o godzinie  19
00

. 

 

Punkt 1 

 Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy dokonał otwarcia XLVII sesji 

Rady Miasta, zwołanej w trybie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym wypowiadając formułę „Otwieram XLVII sesję Rady Miasta Ostrów Mazowiecka”. 

Następnie przywitał serdecznie zaproszonych gości oraz wszystkich przybyłych na obrady. 

 

W obradach udział wzięli: 

1. p. Jerzy Bauer    - Burmistrz Miasta, 

2. p. Zbigniew Chrupek   - Zastępca Burmistrza Miasta,  

3. p. Anna Wilczyńska   - Skarbnik Miasta, 

4. p. Dorota Ambroziak    - Dyrektor  Wydz. OS 

5. p. Halina Bardyszewska  - Dyrektor Wydz. RB  

6. p. Daniel Choinka   - Dyrektor Wydz. RG 

7. p. Rafał Zęgota  - Dyrektor Wydz. OP 

8. p. Anna Kacpura      - Inspektor w Wydz. OP   

9. Przedstawiciele mediów lokalnych.  

 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych  stwierdził, że 

na stan 21 Radnych, na sesji obecnych jest  21 radnych, w związku z powyższym podjęte 

uchwały będą prawomocne. 

 

Punkt 2  

Informacja o  porządku obrad 

Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy  poinformował o tym, że w dniu 

17 kwietnia 2018 r. wpłynął wniosek Burmistrza Miasta o zwołanie sesji  

w trybie art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym z porządkiem obrad, który radni 

otrzymali wraz z zaproszeniem na sesje.    



Rada Miasta  może wprowadzić zmiany do  porządku obrad bezwzględną większością 

głosów ustawowego składu Rady.  Do zmiany porządku obrad sesji zwołanej w trybie art. 20 

ust. 3  wymagana jest zgodna wnioskodawcy.  

Przewodniczący Rady Miasta p. M. Równy poinformował o tym, że   wpłynęły do 

niego ustane wnioski radnych o wprowadzenie do Porządku obrad punktu „ Wolne wnioski  

i zapytania ”.  Zapytał czy Burmistrz Miasta wyraża zgodę na  dokonanie takiej zmiany. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wyraził zgodę na dokonanie  ww. zmiany. Następnie 

wniósł o wprowadzenie do Porządku obrad  projektów uchwał: 

- w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok; 

- w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka na 

lata 2018-2027.  

 Wprowadzenie ww. uchwał do Porządku obrad wynika z tego, że Miasto otrzymało 

informację o tym, że jest beneficjentem  środków finansowych w programie Senior Plus.  

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował o tym, że został skierowany do 

Przewodniczącego Rady Miasta wniosek o zmianę terminu sesji absolutoryjnej planowanej na 

16 maja 2018 r. na termin kolejnej sesji. Powodem jest to, że  terminy  czynności związanych 

z procedurą absolutoryjną uniemożliwiają ich realizację w planowanym  terminie..   

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy poddał pod głosowanie przyjęcie 

Porządku obrad wraz z proponowanymi zmianami.  

Rada Miasta w głosowaniu jawnym 

21 głosami ”za’ przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymującym się” 

Przyjęła Porządek obrad wraz z proponowanymi zmianami.  

 

Porządek obrad : 

1. Otwarcie sesji. 

2. Informacja o porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Miasta Ostrów Mazowiecka na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na współdziałanie Miasta Ostrów 

Mazowiecka z Gminą Ostrów Mazowiecka, Gminą Wąsewo, Gminą Zaręby Kościelne  

w zakresie zapewnienia uczniom niepełnosprawnym transportu i opieki w czasie 

przewozu do Zespołu Szkół Specjalnych w Starym Lubiejewie oraz do Specjalnego 

Ośrodka Szkolno – Wychowawczego w Zuzeli i z powrotem, w roku szkolnym 

2018/2019. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok; 

6. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów 

Mazowiecka na lata 2018-2027.  



7. Zmiana terminu  sesji planowanej na  16 maja 2018 r.   

8. Wolne wnioski i zapytania. 

9. Zakończenie obrad. 

 

Punkt 3  

Podjęcie uchwały w sprawie podziału Miasta Ostrów Mazowiecka na stałe 

obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych 

komisji wyborczych. 

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zaproponował debatę nad omawianym projektem 

uchwały w formie pytań i odpowiedzi.  

 Radny p. Jacek Wilczyński  uznał, że omawiany punkt powinien być zdjęty  

z Porządku obrad sesji ponieważ powinien być przeanalizowany na posiedzeniach Komisji. 

Poinformował o tym, że Komisja Rewizyjna analizowała projekt uchwały na posiedzeniu, 

które odbyło się w dniu dzisiejszym prze sesją. Dodał, że Sekretarz Miasta  przedstawiła 

szczegółowy projekt uchwały. Nawiązując do likwidacji części lokali wyborczych stwierdził, 

że mieszkańcy są przyzwyczajeni od wielu lat do tego, że  chodzą głosować do 

poszczególnych lokali. Uznał, że  zmiana siedzib może spowodować zmniejszenie ilości 

osób, które wezmą udział w głosowaniu.  

 Radny p. Władysław Krzyżanowski zapytał o powody  radykalnych zmian w zakresie 

siedzib obwodowych komisji wyborczych. Zwrócił uwagę na to, że nie uwzględniono 

obwodu głosowaniu w Szpitalu, dodał że głosowanie w Szpitalu przesądzało o tym kto został 

wybrany na radnego.  Podkreślił, że mieszkańcy są przyzwyczajeni do dotychczasowych  

siedzib obwodowych komisji wyborczych.  

 Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy  zwrócił się do Burmistrza 

Miasta o udzielenie odpowiedzi na pytania. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zwrócił się o zadawanie kolejnych pytań. 

 Radny p. Jacek Wilczyński stwierdził, że jeśli jego pytanie było niezasadne  to niech 

Burmistrz  tak  je oceni. Podkreślił, że radni oczekują informacji o powodach proponowanych 

zmian. Przypomniał, że na posiedzeniu Komisji Sekretarz Miasta informowała o tym, że 

obwody muszą  liczyć od 500 do 4000 mieszkańców ale dla radnego nie jest to przekonujący 

argument do zmiany siedzib.  Uznał, że mniejsze obwody usprawniłyby głosowanie a wzrost 

kosztów związany z większą liczba obwodów nie jest aż tak znaczący zwłaszcza, że 

spowoduje to większą frekwencję w wyborach.   Radny uznał, że oszczędności należy szukać 

w innych pozycjach budżetowych. 

 Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Jolanta Kwiatkowska  nawiązując do  tego, że 

nie został przewidziany obwód głosowania w Szpitalu stwierdziła, że z uzasadnienia do 

projektu uchwały wnioskuje, że chorzy będą dowożeni do obwodów głosowania w Szkole na 

ul. Widnichowskiej. Zapytała co  będzie jeśli choremu coś się stanie w trakcie podróży. 

 Sekretarz Miasta p. Bożena Szostak wyjaśniła, że projekt uchwały dotyczy stałych 

obwodów głosowania, natomiast Szpital jest  odrębnym obwodem głosowania tworzonym  

odrębnie przed każdymi wyborami. Obwód w Szpitalu będzie tworzony w innym terminie. 

 Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy zapytał czym się kierowano 

zmniejszając liczbę obwodów, uznał że wpłynie to zmniejszenie frekwencji w wyborach, 

która i tak nie jest zbyt wysoka.  



 Sekretarz Miasta p. Bożena Szostak poinformowała o tym, że  opracowując  projekt 

uchwały starano się wybrać optymalny sposób podziału miasta na obwody głosowania mając 

na względzie zgodność z przepisami prawa. Brano pod uwagę lokale miejskie, które posiadają 

odpowiednie warunki w tym możliwości dostosowania ich do potrzeb osób 

niepełnosprawnych. Zwróciła uwagę na to, że praca komisji wyborczych będzie 

monitorowana, nagrywana więc ten aspekt również należy uwzględnić tworząc obwody.  

Proponowany podział miał na celu usprawnienie organizacji wyborów w mieście. Sekretarz 

Miasta p.  Bożena Szostak podkreśliła, że było wiele problemów z obwodem głosowania  

w LOK. Zarządca tej nieruchomości decydował o tym, gdzie  ulokować siedzibę Komisji. Nie 

było problemu gdy lokal znajdował się na parterze budynku, kłopot powstaje jak lokal  

zostaje urządzony na piętrze. Podkreśliła, że schody są barierą dla osób starszych  

i niepełnosprawnych. Przypomniała, że w jedynych z ostatnich  wyborów  zarządca budynku 

zezwolił na wywieszenie na budynku banera reklamującego kandydata na posła, było to 

kwestionowane przez Komisarza Wyborczego.  Fakt, że nie jest to lokal miejski powoduje 

wiele utrudnień.  

 Radny p. Stanisław Dylewski stwierdził, że tworzenie obwodów głosowania ma 

ułatwić wyborcom wzięcie udziału w głosowaniu. Radny uznał, że nie będzie ułatwieniem dla 

osoby mieszkającej na końcu ul. Różańskiej  zlokalizowanie obwodu głosownia  dalej o pół 

kilometra niż dotychczas, zwłaszcza jeśli jest to osoba starsza i chora idąca na piechotę. 

Uznał, że powinny pozostać obwody w miejscach dotychczasowych siedzib.  

 Radny p. Krzysztof Laska odnosząc się  do kwestii obwodu na ul. Różńskiej  

stwierdził, że odległość do nowej proponowanej siedziby wynosi ok. 250 m.  Radny zwrócił 

uwagę na  dostępność do lokalu wyborczego na ul. Trębickiego, wskazał na windę i bardzo 

duży parking. Radny uznał, że zadaniem dla władz miasta będzie w odpowiednim czasie  

i w odpowiedni sposób poinformowanie mieszkańców o zmianach siedzib.  Uznał, że 

informacja w formie obwieszczenia będzie  niewystraczająca. Podkreślił, że stan i dostępność 

lokalu na ul. Różańskiej był zdecydowanie niezadawalający. Podkreślił, że  proponowane  

obwody na ul. Trębickiego są położone centralnie dla mieszkańców  wskazanych obwodów. 

Radny pozytywnie ocenił propozycję zmiany siedziby komisji z  LOK przy ul. Różańskiej na 

ul. na MOSiR przy Trębickiego. 

Radny p. Tadeusz Malec stwierdził, że koszty organizacji   wyborów  są pokrywane  

z budżetu państwa. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Małgorzata Bartkiewicz stwierdziła, że  

z posiadanych przez nią informacji wynika, że ma nie być kamer w lokalach wyborczych.  

Odnosząc się do podjazdów dla osób niepełnosprawnych wskazała, że zarówno Przedszkole 

na ul. Batorego jak i na ul. Zwycięstwa mają podjazdy.  

Sekretarz Miasta p.  Bożena Szostak wyjaśniła, że do mieszkańcy otrzymają do 

swoich skrzynek na listy stosowne informacje. Obowiązek informacji wynika ze 

znowelizowanego  prawa wyborczego.  

Radny p. Jacek Wilczyński zwrócił się o uzasadnienie likwidacji lokalu do głosowania 

w Przedszkolu na ul. Zwycięstwa i przeniesienia do Szkoły Podstawowej Nr 2. Radny  

zapytał czy kwestie komunikacji i parkingu przy Szkole Podstawowej Nr 2 będą odpowiednio 

zorganizowane. Uznał, że może przyjąć argumenty dot zmiany lokalu na ul. Różańskiej, ale 

likwidacja  obwodów w Przedszkolu na ul. Zwycięstwa i ul. Batorego jest utrudnieniem dla 

mieszkańców a nie udogodnieniem.  

Radny p. Władysław Krzyżanowski zwrócił się o wyjaśnienie powodów 

zlikwidowania obwodu w Przedszkolu na ul. Zwycięstwa. Podkreślił, że mieszkańcy przez  



dziesiątki lat tam głosowali. Uznał, że lokal na ul. Różańskiej od dawna stanowił problem, 

zwłaszcza  gdy był zlokalizowany na górze obiektu. Zaapelował o przywrócenie  siedziby 

obwodu głosowania na ul. Zwycięstwa.  Stwierdził, że jeśli na sali obrad pojawiają się 

wątpliwości w tej kwestii to trudno  to będzie wytłumaczyć społeczeństwu.  Zapytał jaki cel 

przyświecał tak drastycznym zmianom w siedzibach lokali wyborczych. 

Radna p.  Anna Krajewska nawiązując do wcześniejszych wypowiedzi Burmistrza 

Miasta na temat dobrej współpracy z innymi samorządami zapytała czy  organizowanie 

siedzib komisji wyborczych w miejskich lokalach  świadczy o tym, że współpraca się 

pogorszyła. Radna stwierdziła, że zawsze wiele osób po wyjściu z Kościoła głosowało w 

komisji zorganizowanej w Liceum Ogólnokształcącym, w przypadku likwidacji tej  siedziby 

można się spodziewać zmniejszenia frekwencji w wyborach. Powodem tego będzie to, że 

wielu ludziom zwyczajnie nie będzie się chciało iść do innego lokalu, choć to nie będzie 

daleko ale ludzie są wygodni.  Uznała, że  argumentacja za tym, żeby lokale do głosowania 

były tylko w  miejskich jednostkach  Radnej nie przekonała ponieważ miasto posiada dobrą 

współpracę z innymi  jednostkami czy instytucjami. Radna uznała, że  nadal nie wie dlaczego 

Burmistrz Miasta przedstawił projekt uchwały w takim kształcie.   

Radna p. Alina Rytelewska podkreśliła, że rzeczywiście  ludzie najczęściej idą do 

głosowania po wyjściu z Kościoła.  Dodała, że zawsze w Liceum były duże kolejki do 

głosowania. Uznała, że nie wyobraża sobie, aby po zmianach mieszkańcy chcieli stać  

2 godziny w kolejce do głosowania.  

Sekretarz Miasta p. Bożena Szostak zapewniła, że mieszkańcy będą dobrze 

poinformowani o zmianach siedzib komisji do głosowania. Podkreśliła, że lokalizacja  

komisji obwodowych była ustalana tak, aby znajdowały się one w centrum okręgów  

i obwodów. Odnosząc się do lokalu w Przedszkolu na ul. Zwycięstwa poinformowała o tym, 

że lokal był tam zorganizowany w holu obiektu co  było utrudnieniem dla funkcjonowania, 

również były problemy z dostosowaniem go do potrzeb osób niepełnosprawnych /bariera/  

w drzwiach. Wskazała, że w Szkole Podstawowej Nr 2 są dwie duże sale gimnastyczne. 

Przypomniała, że  okręgi wyborcze zostały zmienione  i zapewne łatwiej będzie mieszkańcom 

dotrzeć  do jednego obiektu gdzie będą dwa lokale do głosowania i tam będą pokierowani do 

odpowiedniej komisji.   Zmiany w okręgach spowodowały to, że ulice będą przypisane do 

różnych obwodów, dlatego  starano się zlokalizować siedziby obwodowych komisji centralnie 

dla poszczególnych okręgów głosowania.  Podkreśliła, że  mając na względzie odległość do 

lokali  do głosowania  pozostawiono lokal wyborczy w Szkole Nr 4. Kwestia podziału miasta 

na stale obwody głosowania była analizowana pod różnymi względami i przedstawiony 

projekt wydaje się rozwiązaniem optymalnym. Wskazała na to, że proponowany podział  

wpłynie na usprawnienie prac komisji wyborczych. Przypomniała, że dla każdego obwodu 

będą powołane dwie komisje, jedna do przeprowadzenia głosowania a druga do liczenia 

głosów.     

Radny p. Władysław Krzyżanowski  uznał, że nie jest w porządku to, że w tak 

poważnej sprawie Burmistrz Miasta cały czas milczy. Radny uznał, że proponowane 

rozwiązanie jest ułatwieniem dla władzy a trudnieniem dla społeczeństwa. Uznał, że to  jest 

niebezpieczne. Radny uznał, że z wypowiedzi Sekretarza Miasta widać, że są jakieś kłopoty 

w zorganizowaniu oddzielnych komisji. Uznał, że gdyby było to powiedziane szczerze to te 

argumenty też należy  wziąć pod uwagę. Radny zaproponował kilka minut przerwy  na 

przeprowadzenie  nieformalnych rozmów.   

Radny p. Jacek Wilczyński zapytał czy ułatwieniem  dla mieszkańców ul. Sielskiej 

będzie to, że będą głosować w Szkole Nr 2.  Uznał, że będą tam wtedy kolejki, mieszkańcy 

będą błądzić od jednej komisji do drugiej  i nerwowi mieszkańcy mogą zrezygnować całkiem 



z głosowania.  Przypomniał, że zarówno w Przedszkolu na ul. Sielskiej jak i w Szkole Nr 2 

były kolejki do głosowania. Proponowane rozwiązania są utrudnianiem wyborcom 

głosowania. Radny zaapelował, aby władza przyznała się do tego, że jest pierwszą władzą, 

która nie może sobie poradzić ze zorganizowaniem wyborów.  Zaapelował o wypowiedź 

Burmistrza Miasta.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer podkreślił,  że zostały w najlepszej wierze 

wyjaśnione  przesłanki, którymi się kierowano  przy opracowywaniu projektu.    Stwierdził, 

że jeśli te wyjaśnienia nie satysfakcjonują to nie znaczy, że mają one być po raz kolejny 

powtarzane.  Proponowane rozwiązanie ma służyć dobrej organizacji wyborów w mieście. 

Przypomniał, o tym, że zmianie ulegają okręgi wyborcze i mieszkańcy  zostaną powiadomieni 

o tym, gdzie mają głosować. Proponowane zmiany, zgodne z prawem,  mają na celu  

najłatwiejsze  i najlepsze  zorganizowanie  wyborów  w obecnych warunkach.  

Radny p. Władysław Krzyżanowski stwierdził, że  konkretne wyjaśnienie zmiany 

dotyczy tylko  obwodu na ul. Różańskiej natomiast w sprawie innych zmian nie ma  

wyjaśnienia.  Nie może być uzasadnieniem twierdzenie, że prawdopodobnie jest utrudnienie 

dla niepełnosprawnych w drzwiach. Radny ponowił wniosek o przerwę. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Jolanta Kwiatkowska nawiązując do wypowiedzi 

radnych, którzy wskazywali, że w każdym z dotychczasowych obwodów wyborczych były 

kolejki zapytała ile było dotychczas  lokali wyborczych a ile będzie po zmianach.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy ogłosił 5 minut przerwy. 

Przerwa  

Po wznowieniu obrad radny p. Władysław Krzyżanowski zapytał do kiedy samorząd 

musi pojąć uchwałę.  

Sekretarz Miasta p. Bożena Szostak wyjaśniła, że  termin na uchwalenie obwodów 

został określony na 30 dni od uchwalenia okręgów wyborczych.  Podział miasta na okręgi 

został uchwalony 26 marca br. 

Radny p. Władysław Krzyżanowski zaproponował ogłoszenie przerwy w sesji. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy  poinformował o tym, że  

w dyskusjach podczas przerwy wielu radnych opowiadało się za tym, aby odesłać projekt 

uchwały do analizy w Komisjach i przygotowania nowego podziału.  Ze względu na krótkie 

terminy należy ogłosić przerwę na przygotowanie  projektu.   

Radny p. Władysław Krzyżanowski zaproponował ogłoszenie kilkugodzinnej przerwy 

i odbycie  sesji w drugim terminie w dniu dzisiejszym np. o godz. 1800.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy zapytał Burmistrza Miasta czy 

jest techniczna możliwość  przygotowania w dniu dzisiejszym nowego projektu. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wskazał, że  projekt uchwały musi być przedłożony  

Komisarzowi Wyborczemu celem konsultacji.  Burmistrz Miasta stwierdził że jeśli radni 

uważają, że obwodów jest zbyt mało to  mogą   w głosowaniu zwiększyć ich liczbę, jednak on 

jako Burmistrz nie będzie wnosił zwiększenia ilości obwodów ponieważ przedstawił swój 

projekt. Dodał, że Burmistrz nie musi się utożsamiać z propozycją i z tym co uchwali Rada 

Miasta ale nie jest temu przeciwny.  Podkreślił, że to co Rada Miasta uchwali będzie 

obowiązującym prawem a Komisarz Wyborczy przyjmie to do wiadomości.     

  Radny p. Władysław Krzyżanowski stwierdził, że są rzeczy proste, do których  

można wprowadzić zmiany w ciągu kilku sekund ale nie jest rzeczą prostą dokonać zmian  

w obwodach. Zmiany mogą spowodować wadę w projekcie uchwały, która może zostać 



odrzucona. Radny  zapytał czy  obwód może być podzielony do dwóch różnych komisji. 

Zmiany w okręgach  powodują to, że zmian w obwodach nie da się dokonać w ciągu kilku 

chwil dlatego jest potrzebna długa przerwa. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zapytał czy  Radni chcą zwiększyć ilość obwodów 

głosowania czy np., aby przenieść jeden obwód ze szkoły Nr 2  do Przedszkola na ul. Sielską. 

Radny p. Władysław Krzyżanowski stwierdził, że może  zgłosić wniosek o to, aby 

obwód nr 6 był zlokalizowany w Przedszkolu na ul. Zwycięstwa ale może się okazać, że ten 

wniosek  nie będzie do końca logiczny i będzie zawierał jakieś błędy. Dlatego  zasadne są 

pytania np. o to czy obwód może być podzielony do dwóch komisji.  

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer  stwierdził, że może się zdarzyć, że  takie proste 

przeniesienie może spowodować to, że zamiast lepiej może się okazać, że zrobiono gorzej.  

Zmiany wymagają analizy.  

Radny p. Jacek Wilczyński  poddał pod rozwagę ogłoszenie przerwy w sesji nawet do 

jutra.  Radny uznał, że należy  ustalić obwody, zgodnie z podziałem do którego mieszkańcy 

są od wielu lat przyzwyczajeni.  Zmniejszanie ilości obwodów  głosowania  wiązać się będzie 

z problemami z parkingami i z kolejkami w obwodach głosowania. Zaapelował  

o przywrócenie obwodu głosowania w Przedszkolu na ul. Zwycięstwa.  

Radny p. Stanisław Dylewski uznał, że nie zostało przemyślane to, aby  obwody 

głosowania dotychczas zlokalizowane w Liceum Ogólnokształcącym i w Zespole Szkół Nr 2 

przy ul. Kościuszki przenieść do Szkoły Podstawowej Nr 3.  Radny uznał, ze skoro są to 

wybory również  do Rady Powiatu to Starostwo  zapewne bez problemów udostępniłoby te 

dwa obiekty.  Radny uznał, że ważne jest to, że mieszkańcy się przyzwyczaili do 

dotychczasowych obwodów.  Mieli wtedy lepsze warunki do głosowania. Zaapelował  

o pozostawienie obwodów głosowania w Liceum i Zespole Szkół  na ul. Kościuszki.  

Radny p. Władysław Krzyżanowski uznał, że wdrożenie w życie przedstawionej 

propozycji może spowodować wielki problem w trakcie głosowania.  Radny stwierdził, że 

propozycje radnych wynikają z troski o mieszkańców. Zapytał ile było obwodów  

w głosowania  w wyborach samorządowych w 2014 r. 

Sekretarz Miasta p. Bożena Szostak wyjaśniła, że było wtedy 12 stałych obwodów 

głosowania.  

Radny p. Władysław Krzyżanowski  uznał, że zmiany mogą być proste  polegające na 

dodaniu do obwodów z 2014 r. nowych ulic, które powstały w ciągu ostatnich lat. Uznał, że 

jest to praca możliwa do wykonania w kilka godzin i jeszcze dziś Rada Miasta mogłaby 

podjąć uchwałę.  Zaproponował ogłoszenie przerwy do 18
00

 lub 19
00

 godziny.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer przestrzegł przed tym, aby zbyt krótki czas nie 

wpłynął na to, że zostanie popełniony błąd. Zaproponował przerwę do dnia jutrzejszego, 

dodał, że on jutro ma zaplanowany wyjazd do Ministerstwa.  

Radny p. Władysław Krzyżanowski stwierdził, że jutro jest ostatni dzień kiedy 

uchwała powinna być podjęta, a Burmistrz powinien być na sesji. Uznał, że intensywna praca  

pozwoli w kilka godzin dokonać nowego podziału, jest to proste bo obwody zostały 

połączone więc  należy je podzielić. 

Radny p. Krzysztof Laska podkreślił, że zmiana okręgów wyborczych i tak spowoduje 

zmiany dla mieszkańców miasta uznał, że obecnie jest dobry czas na dokonanie zmian. 

Jednocześnie stwierdził, że w obliczu proponowanych zmian to on również poza zmianą 

siedziby komisji w LOK opowiada się za pozostawieniem siedzib komisji  



w Szkole Podstawowej Nr 1 i w Przedszkolu na ul. Batorego.  Mieszkańcy, którzy idą 

głosować po Mszach Św. zawsze stali w kolejkach. Dodał, że na Węgrzech chętni do 

głosowania stali w kolejce 6 godzin po zamknięciu lokali do glosowania.  Uznał, że 

dokonanie właściwego podziału wymaga odpowiedniej analizy ulic i liczby mieszkańców. 

Trzeba uważać, aby nie  zrobić „bałaganu”. 

Radny p. Tadeusz Malec stwierdził, że tworzenie  podziału  na obwody głosowania 

wymaga odpowiedniej analizy i właściwego przyporządkowania  ulic. Uznał, że nie widzi 

możliwości, aby dziś do 18
00

 dokonać tego z odpowiednią starannością. Nowy projekt 

podziału będzie również wymagał dokonania przez radnych szczegółowej analizy. Uznał, że 

obowiązuje tu również  zasada proporcjonalności. Uznał, że podjęcie uchwały powinno się 

odbyć w dniu jutrzejszym.  

Radny p. Bogusław Konrad zaapelował o to, aby nie rezygnować z lokalu wyborczego 

w LOK, mimo pewnych niedogodności.  Stwierdził, że wielu starszych ludzi jeśli przyjdzie 

po Kościele do LOK i zobaczy, że tam nie ma obwodu głosowania to pójdzie do domu.  

Szanując pracę członków komisji wyborczych podkreślił, że wybory są przede wszystkim dla 

mieszkańców.  Wniósł o pozostawienie obwodu na ul. Różańskiej w LOK i utrzymanie tam 

wcześniejszego numeru 1.   

Radny p. Władysław Krzyżanowski podsumował wnioski o przywrócenie 

dotychczasowej numeracji i siedzib obwodowych komisji. Uznał, że nowy podział  

z uwzględnieniem nowych ulic  może dokonać tylko administracja samorządowa. 

Radny p. Andrzej Pęksa   poparł wniosek radnego p. B. Konrada o utrzymanie 

siedziby komisji w LOK.  

Radny p. Jacek Wilczyński  uznał, że w obliczu konsensusu jaki powstał wśród 

radnych należy przywrócić podział na obwody głosowania jaki został uchwalony w 2010 r.  

z uwzględnieniem nowych ulic.  

Sekretarz Miasta p.  Bożena Szostak stwierdziła, że nie można wrócić do starego 

podziału ponieważ zostały zupełnie zmienione okręgi wyborcze z 21 na 3.  

Radny p.  Władysław Krzyżanowski stwierdził, że  przez 20 lat  były 3 okręgi 

wyborcze. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer stwierdził, że administracja będzie próbowała 

wdrażać ustalenia Rady Miasta, jeśli okaże się, że jest znów coś źle to będą kolejne ustalenia.   

Radny p. Bogusław Konrad  uznał, że sprawa powinna być odłożona do jutra bo być 

może sprawa nie jest taka prosta jak się wydaje.     

Radny p. Władysław Krzyżanowski uznał, że zgodnie z  propozycją Burmistrza należy 

dziś się spotkać i wtedy się okaże czy uchwała będzie podjęta czy będzie wymagała dalszej 

pracy.  Zaproponował ogłoszenie przerwy do godz. 19
00

. 

Radny p. Tadeusz Malec zaproponował procedowanie kolejnych punktów obrad  

a o 19
00

 powrócenie do kwestii podziału na obwody.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy stwierdził, że kolejność Porządku 

obrad musi być zachowana. Zapytał Burmistrza  Miasta czy godz. 18
00

 będzie odpowiednia  

na wznowienie obrad.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer odpowiedział, że w tej chwili nie potrafi 

odpowiedzieć czy administracja zdąży przygotować  proponowany  podział.   



Przewodniczący Rady Miasta  p.  Mieczysław Równy poddał pod głosowanie wniosek 

o ogłoszenie przerwy w obradach sesji do godz. 18
00

.  

 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw ” i 6 głosach  „wstrzymujących się”  

przyjęła wniosek o ogłoszenie przerwy w obradach do godz. 18
00

.  

 

Przewodniczący Rady Miasta  p.  Mieczysław Równy ogłosił przerwę w obradach 

sesji do godz. 18
00

.  

 

Przerwa do godz. 18
00

 

 

Przewodniczący Rady Miasta  p.  Mieczysław Równy wznowił obrady. 

Przewodniczący Rady Miasta p Mieczysław Równy poinformował o tym, że  

w przerwie został przygotowany nowy projekt uchwały, z którym Radni się zapoznali. Projekt 

uchwały w załączeniu  

Sekretarz Miasta p. Bożena Szostak poinformowała o tym, że projekt uchwały został 

przygotowany zgodnie z życzeniem radnych. Dodała, że zgodnie z prawem projekt uchwały 

powinien być skonsultowany z Komisarzem Wyborczym. Dodała, że skontaktowała się  

z Biurem Wyborczym, gdzie otrzymała informację, że w dniu dzisiejszym konsultacja jest nie 

możliwa, ewentualnie jutro pochylą się nad przesłanym projektem.    

Radny p. Tadeusz Malec zapytał czy biorąc powyższe pod uwagę, podjęta dziś 

uchwała  będzie ważna  czy  dla ważności uchwały  jej podjęcie musi być poprzedzone opinią 

Komisarza. 

Sekretarz Miasta p. Bożena Szostak wyjaśniła, że przepis stanowi o tym, że  projekt 

uchwały powinien być zaopiniowany przez Komisarza. 

Radny p. Tadeusz Malce stwierdził, że  uchwala może posiadać wadę prawna,  jeśli 

nikt jej nie zaskarży to będzie ona funkcjonować w obrocie prawnym. 

Radny p. Władysław Krzyżanowski stwierdził, że nie można mówić o wadzie 

prawnej, jego zdaniem konsultacja ma charakter tylko grzecznościowy. Dodał, że  

w paragrafie 4 projektu uchwały wskazane jest, że uchwałę niezwłocznie przekazuje się 

Wojewodzie i Komisarzowi Wyborczemu.  W przypadku jeśli Komisarz lub Wojewoda 

zakwestionuje uchwałę  to będzie trzeba po raz kolejny pochylić się nad nią. Podkreślił, że 

będzie głosował nad uchwałą, która nie posiada żadnej wady prawnej.  

Radny p. Tadeusz Malec  stwierdził, że jego stanowisko wynika z jego interpretacji 

prawa. Stwierdził, że  jego wypowiedź  nie przesądzała o sposobie głosowania radnego nad 

uchwałą.  

Radny p. Zbigniew Krych uznał, że jego zdaniem najlepszym rozwiązaniem był 

pierwotny projekt ze zmianami zgłoszonymi m.in. przez radnych W. Krzyżanowskiego i p. A. 

Krajewską czyli przeniesienie obwodu Nr 3 do Przedszkola na ul. Zwycięstwa , przeniesienie 

obwodu Nr 2 do Szkoły Podstawowej Nr 1, przeniesie obwodu nr 3 do Liceum 

Ogólnokształcącego.   W tym rozwiązaniu wszystkie komisje byłyby przystosowane dla osób 

niepełnosprawnych. Nowy  projekt  uchwały obejmuje lokale, które nie są  przygotowane dla 

osób niepełnosprawnych. Radny  wniósł o  dokonanie poprawek w nazwach Szkół.  



W projekcie uchwały jest mowa o  Zespole Szkół Publicznych Nr 2 a  jest to Szkoła 

Podstawowa Nr 4.   

Radny p. Jacek Wilczyński odnosząc się do wypowiedzi radnego p. Z. Krycha uznał, 

że przerwa nie była po to, aby znów podejmować dyskusję. Podziękował  za przygotowanie 

projektu uchwały uwzględniającego propozycje Radnych. Wniósł o zakończenie dyskusji  

i przystąpienie do głosowania.  

Radny p. Stanisław Dylewski uznał, że dobrze się stało, że Burmistrz Miasta 

przygotował projekt uchwały uwzględniający opinie Radnych.  Radny uznał, że  ten podział 

jest zgodny z prawem i nikt się do niego źle nie ustosunkuje. 

Radny p. Władysław Krzyżanowski zwrócił się do Burmistrza Miasta, aby w formie 

autopoprawki wprowadził  zmiany nazw siedzib obwodowych komisji wyborczych, na które 

zwrócił uwagę radny p. Z. Krych.  

Sekretarz Miasta p.  Bożena Szostak poinformowała o tym, że jest to oczywista 

pomyłka wynikająca z tego, że projekt został przygotowany w pośpiechu. Nazewnictwo 

zostanie poprawione, zamiast Zespołów Szkól będą wpisane  odpowiednie nazwy Szkół 

Podstawowych.   

Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy  zamknął dyskusję a następnie 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie podziału Miasta Ostrów Mazowiecka na 

stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych wraz z autopoprawką. Pod głosowanie został poddany poprawiony projekt 

uchwały zakładający podział miasta na 12 stałych obwodów głosowania.   

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

20 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw ” i 1 głosie „wstrzymujących się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XLVII/ 348/2018  

w sprawie podziału Miasta Ostrów Mazowiecka na stałe obwody głosowania, 

ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych wraz  

z autopoprawką. 

 
Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

 

 

Punkt 4  

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na współdziałanie Miasta Ostrów 

Mazowiecka z Gminą Ostrów Mazowiecka, Gminą Wąsewo, Gminą Zaręby 

Kościelne w zakresie zapewnienia uczniom niepełnosprawnym transportu i opieki  

w czasie przewozu do Zespołu szkół Specjalnych w Starym Lubiejewie oraz do 

Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego w Zuzeli i z powrotem, w roku 

szkolnym 2018/2019. 

 

 Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek poinformował o tym, że jak co roku 

jest organizowany dowóz dzieci niepełnosprawnych do szkół w Starym  Lubiejewie i Zuzeli. 



Przedsięwzięcie to jest realizowane wspólnie z innymi samorządami  i wymaga zgody Rady 

Miasta wyrażonej w formie uchwały.  

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy  poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na współdziałanie Miasta Ostrów Mazowiecka z Gminą 

Ostrów Mazowiecka, Gminą Wąsewo, Gminą Zaręby Kościelne w zakresie zapewnienia 

uczniom niepełnosprawnym transportu i opieki w czasie przewozu do Zespołu szkół 

Specjalnych w Starym Lubiejewie oraz do Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego 

w Zuzeli i z powrotem, w roku szkolnym 2018/2019. 

 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

21 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw ” i 0 głosów „wstrzymujących się”  

podjęła  

Uchwałę Nr XLVII/ 349/2018  

w sprawie wyrażenia zgody na współdziałanie Miasta Ostrów Mazowiecka z Gminą 

Ostrów Mazowiecka, Gminą Wąsewo, Gminą Zaręby Kościelne w zakresie zapewnienia 

uczniom niepełnosprawnym transportu i opieki w czasie przewozu do Zespołu szkół 

Specjalnych w Starym Lubiejewie oraz do Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego  

w Zuzeli i z powrotem, w roku szkolnym 2018/2019. 

 
Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

 

Punkt 5  

Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały budżetowej na 2018 r.   

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek poinformował o tym, że miasto 

zostało beneficjentem  kolejnych środków finansowych. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała o tym, że projekt uchwały 

dotyczy programu dot. utworzenia placówki wsparcia seniorów Senior Plus w Ostrowi 

Mazowieckiej. Na mocy uchwały zostaną zwiększone dochody majątkowe o kwotę 150 tys. 

zł.  – dotacja w ramach ww. programu. Wydatki zostaną zwiększone  o 180 tys. zł., 

zwiększone zostaje zadanie pn.”Utworzenie placówki wsparcia seniorów –Klub Senior Plus  

w Ostrowi Mazowieckiej” oraz wydatki inwestycyjne dokumentacja. Różnica powstała 

między kwotą wydatków a dochodów  będzie pokryta z wolnych środków, bez zwiększania 

kredytu w br.  

Radny p. Stanisław Dylewska zapytał czy remont będzie obejmował tylko parter 

budynku i jaka powierzchnia będzie objęta remontem.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Z. Chrupek potwierdził, że remont będzie dotyczył 

tylko parteru ponieważ góra jest już wyremontowana.  Powierzchnia remontu wynosić będzie 

ok. 80 m2. 



Radny p. Stanisław Dylewski wskazał, że na górze znajduje się pomieszczenie 

wykorzystywane przez Kombatantów i nie jest ono wyremontowane. Dodał, że dobrze byłoby 

aby poprawić warunki również tego pomieszczenia.  

Radna p. Anna Krajewska stwierdziła, że są to środki  przeznaczone na konkretny cel  

i nie można   dowolnie zmieniać ich przeznaczenia.   

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek potwierdził, że otrzymanych 

środków nie można wykorzystać na inny cel.  

Innych głosów nie było.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy  poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 r. 

 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

21głosami „za” przy 0 głosach „przeciw ” i 0 głosów „wstrzymujących się”  

podjęła  

Uchwałę Nr XLVII/ 350/2018  

w sprawie  zmiany uchwały budżetowej na 2018 r. 

 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

 

Punkt 6  

Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów 

Mazowiecka na lata 2018-2027  

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy  poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka na 

lata 2018-2027 

 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

21 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw ” i 0 głosów „wstrzymujących się”  

podjęła  

Uchwałę Nr XLVII/ 351/2018  

w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka na lata 

2018-2027 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

 



Punkt 7   

 Zmiana terminu sesji planowanej na 16 maja 2018 r.  

 Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy poinformował o tym,  że wpłynął 

do Rady Miasta wniosek Burmistrza Miasta dot. przesunięcia punktu dot. udzielenia 

absolutorium  z sesji z dnia 16 maja br. na sesję czerwcową.  

 Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek poddał pod rozwagę przesuniecie na 

czerwiec całej sesji planowanej na maj. 

 Radny p. Jacek Wilczyński uznał, że należy dokonać analizy  proponowanej  tematyki 

na sesję majową  i rozważyć przeniesienie całej sesji na czerwiec.  

 Radny p. Zbigniew Krych przypomniał tematykę planowanej na 16 maja br. sesji.  

 Przewodniczący Rady Miasta p.  Mieczysław Równy wniósł o przesuniecie porządku 

obrad sesji majowej na  planowaną sesję w dniu 27 czerwca br. 

 Radny p. Władysław Krzyżanowski  wniósł o przesunięcie terminu sesji planowanej  

w czerwcu z 27  na 20 czerwca 2018 r.  

 Radna p. Beata Herman wniosła o utrzymanie terminu  sesji  na 27 czerwca. 

Wskazała, że proponowany termin 20 czerwca  to termin  tuz przed końcem roku 

szkolnego co wiążę się  dla nauczycieli ze zwiększoną  ilością pracy.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek  potwierdził, że termin przed 

końcem roku szkolnego, który  będzie 23 czerwca  może nie być zbyt dobry. 

Radny p. Władysław Krzyżanowski wycofał swój wniosek. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p.  Mieczysław Równy wniósł 

o przesuniecie porządku obrad sesji majowej na  planowaną sesję w dniu 27 czerwca br. 

 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

20 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw ” i 1 głosie „wstrzymującym się”  

dokonała  przesunięcia porządku obrad sesji planowanej w Planie pracy Rady Miasta 

na 16 maja 2018 r.  na  planowaną sesję w dniu 27 czerwca 2018 r. 

 

  

 

 

Punkt 8  

 Wolne wnioski i zapytania  

 Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Małgorzata Bartkiewicz  nawiązując do 

informacji zawartej w biuletynie informacyjnym Urzędu Miasta o kosztach remontu Jatek, 

które wyniosły 5,1 mln zł. zapytała skąd się wzięła i na co została przeznaczona dodatkowa  

kwota  2 mln zł. skoro przetarg opiewał na 3179000 zł.    

 Radny p. Andrzej Pęksa zapytał o wyrwę na skrzyżowaniu w centrum miasta. Uznał, 

że to wstyd dla miasta,  aby  w centrum był taki stan ulicy.  



 Radny p. Andrzej Pęksa  podniósł sprawę Muzeum. Stwierdził, że sytuacja zakrawa na 

„widowisko „, dodał, że tam się nic nie dzieje, od czasu do czasu jeden pracownik się 

pojawia.  

Radna p. Anna Krajewska poinformowała o tym, że doszły do niej informacje o tym, 

że władze województwa rozważają budowę tzw.  obwodnicy północnej . Z jednej strony  jest 

to pozytywna wiadomość ale może również skutkować tym, że dotychczasowa droga 

wojewódzka przebiegająca przez miasto stanie się drogą powiatową. Radna zaapelowała  

o podjęcie działań, aby zanim się to stanie wykonany został remont tej drogi. 

Radna p. Anna Krajewska  nawiązała do sprawy Obelisku pod Dębem Wolności. 

Zapytała co się obecnie dzieje z obeliskiem, na jakim etapie są prace i kto podjął decyzję  

w tej sprawie.   

Radna p. Anna Krajewska przypomniała, że  na posiedzeniu Komisji Oświaty, 

Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia i Spraw Socjalnych zwracała się do Sekretarza Miasta  

o informacje, które niezbędne będą do pracy Komisji nad programem  dot. bezdomnych 

zwierząt. Radna zapytała czy  Sekretarz Miasta woli inną metodę tj. było to ostatnio tj. wizyta 

Radnej   z dokumentami i włączoną kamerą.  

Radna p. Anna Krajewska  przekazała, że mieszkańcy  pl. Waryńskiego skarżą się, że 

wieczorami przejeżdżają  tamtędy samochody ciężarowe z bardzo dużą szybkością. 

Prawdopodobnie są to samochody  jeżdżące w kierunku ul. Podstoczysko.  Radna poddała 

pod rozwagę możliwość  wykonania progów zwalniających lub zaktywizowania patroli 

Policji w tym rejonie.  

Radny p. Stanisław Dylewski wyraził zadowolenie, że w końcu po  3,5 roku udało 

podjąć prace dot. poprawy stanu technicznego miejsca pamięci przy Dębie Wolności. Radny  

zapytał czy Burmistrz Miasta widział sposób w jaki prowadzone są roboty.  Radny wskazał, 

że we właściwy sposób został odnowiony kamienny  mur / piaskowanie/  wokół Kościoła  

natomiast wokół Dębu  kamienie są „pomazane” cementem i   pomiędzy  kamieniami są 

szpary zamiast fug. Radny przestrzegł przed  skutkami   dostania się wody w te szpary oraz 

skutków jakie spowoduje mróz.  Radny uznał, że podejmując działanie należy  roboty robić 

dobrze.  Dodał, że rozmawiał z architektem miejskim p. A. Radomskim, który stwierdził że  

i tak będzie ładnie  wyglądało. Radny uznał, że należy wykonać to przedsięwzięcie solidnie 

bo  zostanie ten stan znów na wiele lat. Radny uznał, że można byłoby nawet zwiększyć   

środki na to zadanie.  Radny uznał, że zadanie to powinien wykonać kamieniarz.  

Radny p. Tadeusz Malec  nawiązał do  zadanej na poprzedniej sesji interpelacji  

o remont chodnika na ul. Widnichowskiej i ponownie zapytał na jakim etapie są parce 

przygotowawcze i kiedy rozpocznie się remont.  

Radna p. Alina Rytelewska  zaprosiła Burmistrza Miasta na ul. Armii Krajowej w celu 

obejrzenia „pięknej zieleni” w tym rejonie. Przypomniała, że wnosiła o wykonanie chodnika 

na całej szerokości, dodała że zieleni nie ma  a nawet nie już ziemi w miejscu gdzie miał być 

trawnik.  

Radna p. Alina Rytelewska stwierdziła, że mieszkańcy  z dezaprobatą wypowiadają 

się na temat decyzji o wycięciu drzew na ul. Lipowej.  

Radny p. Jerzy Pawluczuk w imieniu mieszkańców zwrócił uwagę na zgłaszany 

problem z widocznością na skrzyżowaniu ul. Lubiejewska, ul. Sikorskiego, ul. Pocztowa,  

ul. Prusa. Stojące samochody w zatoczce na ul. Sikorskiego utrudniają widoczność 

kierowcom wjeżdżającym na skrzyżowanie od strony ul. Lubiejewskiej.  Mieszkańcy  

poddają pod rozwagę możliwość ustawienia lustra.  



Radny p. Stanisław Dylewski nawiązując do planowanej budowy ścieżek rowerowych 

poinformował o tym,  że z analizy projektu wynika, że w wyniku realizacji zadania zniknie 

ok. 15 miejsc postojowych dla mieszkańców w rejonie ul. Kościuszki. Poinformował o tym, 

że poddawał pod rozwagę wykorzystanie / wykup, dzierżawa/ działki na rogu ul. Kościuszki  

i Słowackiego z przeznaczeniem na parking. Uczniowie szkół zlokalizowanych przy ul. 

Kościuszki wjeżdżają na osiedla i parkują tam samochody co uniemożliwia parkowanie 

mieszkańcom. Radny  uznał, że ścieżki są potrzebne ale również trzeba myśleć o miejscach 

parkingowych. Radny podniósł również kwestię złego stanu dróg w centrum miasta. Uznał, że 

przez ostanie 3,5 roku ten temat został zaniedbany.  Wskazał, że niszczą się samochody 

jeżdżące po drogach w złym stanie technicznym.  Radny zaapelował o  porządne wykonanie 

nawierzchni dróg w centrum miasta. 

Radny p. Jacek Wilczyński uznał że jak będą ścieżki rowerowe to mieszkańcy będą 

jeździć więcej rowerami i będą wolne parkingi.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Jolanta Kwiatkowska zapytała o badania   gruntu 

w miejscach ewentualnej realizacji nowej szkoły. Dodała, że minęło już 4 miesiące od decyzji 

Rady Miasta, wskazującej nową lokalizację obiektu i nic się w sprawie nie dzieje. Zapytała 

czy grunt został już zbadany. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Jolanta Kwiatkowska  zapytała   o to jakie 

zostały poczynione uzgodnienia z mieszkańcami ul. 63 Rok i ze Starostwem w sprawie  

budowy tej drogi.   

Wiceprzewodnicząca  Rady Miasta p. Jolanta Kwiatkowska po raz kolejny zapytała  

o remont skwerku poł. między ul.  3 Maja, Mieczkowskiego i Partyzantów.  Podkreśliła zły 

stan techniczny tego miejsca.  Radna  zaapelowała o zrobienie porządku na miejskim gruncie 

za garażami na ul. Partyzantów w rejonie Szkoły Podstawowej Nr 1.  

Radna p. Anna Krajewska  zwróciła uwagę na to, że w mieście pojawiły się nowe 

ławki. Radna zaapelowała, aby kosze na śmieci nie były zlokalizowane tuż obok  ławek. 

Zaapelowała o  zwiększenie ilości koszty na drodze wojewódzkiej.   

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Małgorzata Bartkiewicz nawiązując do 

informacji o kosztach  poniesionych przez Muzeum Dom Rodziny Pileckich  zapytała czy 

kwota dotacji w wys. 1 mln zł.  musi być wydatkowana. Radna wyraziła zdziwienie  tym, że 

nie ma jeszcze Muzeum a co miesiąc są wydatki na prawnika  

i pełnomocnika po 12 tys. zł.   Wydatki na usługi prawne przez rok i trzy miesiące wyniosły 

90 tys. zł.  a wydatki na pełnomocnika 150 tys. zł.  Radna wskazała, że również co miesiąc  

występuje punkt pn” Doradztwo opracowania koncepcji na wyłonienie Rady Muzeum”.   

Radna zapytała ile czasu można wybierać Radę Muzeum za 76 tys. zł.  Podkreśliła, że zostało  

już wydane 75 tys. zł. na projekt serwisu internetowego. Wskazała również na kwotę na tzw. 

„doprojekty” za kwotę 160 tys. zł.  Radna stwierdziła, że zapewne Dyrektor Muzeum nie 

zarabia 12 tys. zł a ma pełnomocnika, któremu płaci 12 tys. zł.  Radna  zapytała  do jakich 

celów służy pełnomocnik. Radna stwierdziła, że chyba Urząd Miasta nie wydaje rocznie 100 

tys. zł. na prawnika. Radna wyraziła obawę o wysokość kosztów gdy Muzeum zostanie 

zrealizowane, które mogą zdominować budżet miasta.  

Radna p. Anna Krajewska wyjaśniła,  że wysokie koszty strony internetowej  wynikają 

z tego, że musi ona dysponować nowoczesną techniką, aby realizować  projekty. Muzeum 

tworzy również  nowoczesny portal genealogiczny. 

Radna p. Małgorzata Bartkiewicz wtrąciła, że są na to oddzielne kwoty wydatków. 



Radna p. Anna Krajewska stwierdziła, że tworzenie portalu genealogicznego wiąże się 

z prowadzeniem  badań. Radna uznała, że  wiedza radnej p. M. Bartkiewicz „ rozsadza aż 

głowę”. Podkreśliła, że portal a  drzewo genealogiczne są to dwie różne rzeczy. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy  zaapelował do radnej p. A. 

Krajewskiej o  zadanie pytanie  bo do udzielać wyjaśnień powinien ktoś inny.  Odesłał do 

szczegółowej dyskusji na Komisjach.   

Radny p. Jacek Wilczyński poinformował o tym, że kwestia wydatków  Muzeum była 

poruszana na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej  podczas której wyjaśnień udzielała Skarbnik 

Miasta i Sekretarz Miasta.  Radny stwierdził że środki przekazywane przez Ministerstwo są to 

środki pochodzące od wszystkich podatników. Radny  stwierdził, że  chciałby zadać wiele 

pytań  Minister p. M. Gawin, która namawiała Radnych na powstanie Muzeum. Radny 

stwierdził, że comiesięczne  ryczałtowe wydatki np. na usługi pełnomocnika  to zdaniem 

radnego jakby  „Ministerstwo poprzez Ostrów Mazowiecką i Muzeum robi, jakieś takie, 

moim zdaniem,   interesy nie fair”. Radny zapytał jaka firma z tym stoi, kto bierze takie 

kwoty. Radny uznał, że należy nagłośnić sprawę i przedstawić całej Polsce jak Ostrów 

Mazowiecka została  „uszczęśliwiona” Muzeum. Muzeum  istnieje prawie 2 lata  jest tam 

zatrudnionych 5-7 osób. Stwierdził, że mieszkańcy byliby zdziwieni  wydatkami Muzeum  

i tym, że Radni na nie pozwalają.  Radny zapytał jak w takiej sytuacji można mówić  

o oszczędnościach.  

Radny p. Stanisław Dylewski  przypomniał, że gdy właściciel  „17” występował do 

miasta o wsparcie finansowe swojego Muzeum to wsparcia nie otrzymał.  Radny stwierdził że 

źle się czuje gdy właściciel tego Muzeum twierdzi, że radni nic nie są w stanie zrobić. Uznał, 

że tu wystarczy dobra wola Burmistrza Miasta ale tej dobrej woli nie ma. Zaapelował  

o  wygospodarowanie środków na wsparcie Muzeum Kresów Wschodnich.  Radny uznał, że 

jest to jedno z najładniejszych muzeów kresów wschodnich w Polsce wschodniej. Podkreślił, 

że należy docenić, że prywatne osoby z własnych środków założyły takie muzeum. Radny  

stwierdził, że odnosi wrażenie, że  brak pomocy ze strony miasta ma pokazać, że to Muzeum 

jest niepotrzebne. Radny podkreślił, że oba Muzea są potrzebne.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Jolanta Kwiatkowska  nawiązała do wydatków 

Muzeum na pełnomocnika, usługi prawne i „doradztwo w zakresie realizacji muzeum, 

opracowanie koncepcji, doradztwo ds. wyłonienia rady muzeum, współpraca, funkcjonowanie 

muzeum w zakresie edukacyjnym, kulturalnym i naukowo-badawczym” , Radna dodała, że na 

ww.  doradztwo co miesiąc wydatkowana jest kwota ponad 5 tys. zł. ale bywały też wyższe 

kwoty 10-11 tys. zł. na ten cel, zapytała w jaki sposób wyłonione zostały osoby  świadczące 

te usługi i kto świadczy te usługi. Radna zapytała czy te usługi są świadczone przez osoby  

z Ostrowi Mazowieckiej czy spoza miasta.  Radna zapytała  o wyjaśnienie  wydatku w wys. 

10 tys. zł. jako rozliczenie sprzedaży nieruchomości z p. Parwą.  Radna wskazała również na 

wydatki  w wys. 6 tys. zł. na oczyszczenie działki i 10 tys. zł. na wycinkę drzew. Radna  

p. J. Kwiatkowska uznała, że  całkowite koszty dot. Muzeum tj. zakup działki, wydatki  

poniesione przez Muzeum, koszty organizacji rekonstrukcji ślubu Pileckich  pozwoliłyby  

prywatnemu przedsiębiorcy „ozłocić” ten budynek, który obecnie się rozpada.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Małgorzata Bartkiewicz odnosząc się do 

wypowiedzi radnej p. A. Krajewskiej  wskazała, że wydatki dot. drzew genealogicznych  

znajdują się w oddzielnych pozycjach budżetowych. 

 Radny p. W. Krzyżanowski zaapelował o to, aby  Burmistrz Miasta rozpoczął 

udzielanie odpowiedzi na pytania.  



Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy zwrócił się do Burmistrza Miasta 

o  ustosunkowanie się do zgłoszonych zagadnień.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek stwierdził, że w omawianym 

punkcie nie były uwzględnione odpowiedzi.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy zaznaczył, że nie chodzi  

o odpowiedzi ale o  ustosunkowanie się do zgłoszonych zagadnień.  

Zastępca Burmistrza Miasta  p. Z. Chrupek  zapytał co Przewodniczący Rady Miasta 

rozumie pod pojęciem ustosunkowanie się.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy stwierdził, że nie chodzi  

o konkretne odpowiedzi ale o udzielnie informacji, w miarę możliwości Burmistrza, na 

zgłoszone zagadnienia w celu ich omówienia.   

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek zadeklarował, że w miarę  

możliwości postara się udzielić  informacji.  

Zastępca Burmistrza  Miasta p. Zbigniew Chrupek poinformował o tym, że projekt 

remontu Jatek  opiewał na 5,1 mln zł. z tego 3,5 mln zł. stanowią  środki z dotacji unijnej  

a pozostałe są to środki własne miasta. Były ogłoszone 3 przetargi,  na remont,, wyposażenie  

i zagospodarowanie trenu wokół budynku.  Dziura w jezdni na skrzyżowaniu ul. 3 Maja, ul. 

Duboisa i ul. Pocztowej była wielokrotnie zgłaszana do MZDW, który  obiecuje naprawę, 

dodał, że wykonana raz naprawa wytrzymała ok. 3 godzin  i dziura ponownie powstała, co 

również było zgłoszone do zarządcy drogi. W dalszej kolejności poinformował o tym, że 

prace przy Muzeum trwają, ostatnio wybudowano przyłącze energii elektrycznej i gazowe. 

Remont budynku  przebiega zgodnie z harmonogramem.  

Radny p. Andrzej Peksa wtrącił, że remont  jest prowadzony w wolnym tempie, dodał 

że przez całą zimę dach był zdjęty z budynku. 

W dalszej kolejności Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek  poinformował 

o tym, że władze miasta są w stałym  kontakcie z zarządcą drogi wojewódzkiej, z ostatnich 

informacji wynika, że  w marcu ponownie zmienił się projektant. Podkreślił, że inwestorem 

jest MZDW, władze miasta mogą zgłaszać wnioski i monitować.  Odnosząc się do kwestii 

bliskości koszy koło ławek stwierdził, że z obserwacji wynika, że to iż kosze stoją blisko 

ławek nie daje gwarancji, że wszystkie śmieci znajdują się koszach. Odsunięcie koszty 

spowoduje to, że jeszcze więcej śmieci niż obecnie nie trafi do kosza.  Kosze są często, 

zwłaszcza  latem,  opróżniane.  Odnosząc się kwestii obelisku przy Dębie Wolności 

poinformował  o tym, że w ramach prac prowadzony jest również remont obramowania,  

podjęto próbę piaskowania ale ze względu na niezbyt dobre efekty zaprzestano piaskowania. 

Przypomniał, że środki na to zadanie wynoszą ok. 50 tys. zł. Dodał, że z obelisku zostały 

usunięte napisy propagujące komunizm  i będzie on gotowy na obchody 3 Maja.  Remont 

chodnika na ul. Widnichowskiej zostanie rozpoczęty niezwłocznie po zakończeniu budowy  

parkingu na ul. Partyzantów /realizacja zadania dobiega końca/.  Stan zieleni na ul. Armii 

Krajowej jest winą kierowców wjeżdżających  tam. Przypomniał, że  przed realizacją tego 

zadania były prowadzone rozmowy z osobami prowadzącymi tam działalność gospodarczą na 

temat ewentualnej partycypacji w budowie parkingów, jednak nie wyraziły one 

zainteresowania tym przedsięwzięciem. Dodał, że tym miejscu będzie przebiegała ścieżka 

rowerowa co wyeliminuje  niedozwolone parkowanie.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek nawiązując do wypowiedzi radnej 

p. A. Rytelewskiej w sprawie wycięcia drzew zapytał o wycięcie ilu drzew wystąpiła ostatnio 



Spółdzielnia Mieszkaniowa.  Wskazał, że zostały wycięte 3 piękne lipy w rejonie ul. Okrzei, 

gdzie ma  być prowadzona budowa  przez Spółdzielnię Mieszkaniową.    

Radny p. Jerzy Pawluczuk podkreślił, że Spółdzielnia wystąpiła z wnioskiem bo jest 

wydane pozwolenie na budowę i ma być realizowana inwestycja, dodał że inną sprawą  jest 

wycięcie drzew tam gdzie one nie przeszkadzają. Radny stwierdził, ze Spółdzielnia występuje 

o wycinkę drzew tylko wtedy gdy drzewo jest suche lub jest zbyt blisko elewacji i jej zagraża. 

Sytuacje takie są uregulowane w przepisach.   

Zastępca Burmistrza Miasta p. Z. Chrupek przypomniał, że drzewo na ul. Lipowej 

podlegało badaniu i nie zostało wycięte z tego powodu, że komuś się nie podobało ale z tego 

powodu, że było w złym stanie, co zostało udokumentowane i stwierdzone przez specjalistę.   

Radna p. Alina Rytelewska  stwierdziła, że do tego „chorego” drzewa była potrzebna 

dobra piła, aby je „zniszczyć”.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Z. Chrupek wyraził nadzieje, że zamiast wyciętych 

drzew zostaną nasadzone przez Spółdzielnię piękne nowe drzewa. Zaapelował, aby nie 

dezinformować społeczeństwa.  Wskazał na zagrożenia wynikające z usytuowania garaży na 

ul. Lipowej. Podkreślił, że jest to temat   konieczny do rozwiązania. Zapytał czy Spółdzielni 

nie przeszkadzają śmietniki usytuowane przy ul. 3 Maja  i Kościuszki przy których ciągle 

znajdują się sterty , cuchnących śmieci. Stwierdził, że liczył na rozwiązanie tego problemu 

np. przez zasłonięcie ogrodzeniem  ogrodowym czy zielenią. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk przypomniał, że kiedyś na etapie budowy zostały wydane 

decyzje lokalizacyjne na śmietniki.  Radny stwierdził, że nie można mówić o stertach śmieci 

ponieważ śmieci zawsze są w pojemnikach i są uporządkowane.  Uznał, że problem   

wyrzucania śmieci przez łobuzerskie zachowania / np. w niedziele wieczorem/ istnieje 

wszędzie nie tylko przy śmietnikach Spółdzielni Mieszkaniowej.  Uznał, że zapewne  

w godzinach pracy Spółdzielni nie ma tego problemu. 

Zastępca Burmistrza Miasta  p. Z. Chrupek odwołując się do poczucia estetyki władz 

Spółdzielni zapytał czy mimo  wydanych decyzji  lokalizacyjnych dot. śmietników stan ten 

musi nadal  trwać. Zaapelował o rozwiązanie problemu i poprawę  wizerunku miasta.  

W dalszej kolejności potwierdził, że jest problem z widocznością na skrzyżowaniu ul. 

Lubiejewskiej i Sikorskiego  i będą  podejmowane  działania, aby go rozwiązać. 

Radny p. Władysław Krzyżanowski stwierdził, ze nie byłoby problemu, gdyby 

budowano rondo,  które było planowane.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek  poinformował o tym, że nie 

pamięta kiedy mija  termin na oddanie wyników badań gruntu pod szkołę. Zaprosił radną na 

spotkanie, podczas którego  udzieli odpowiedzi po wcześniejszym sprawdzeniu dokumentów.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek odnosząc się do sprawy budowy ul. 

63 Rok wyjaśnił, że był w stałym  kontakcie z mieszkańcami i Starostą. Władze miasta 

zgłaszały Staroście swoje wnioski. Dodał, że większość mieszkańców jest już zadowolona. 

Prace dobiegają końca. Poinformował o tym, że prowadzone były rozmowy z Policją na temat 

nowej organizacji ruchu. Ruch będzie prowadzony od ul. Warszawskiej w kierunku ul. 

Traugutta.  Zastępca Burmistrza Miasta zapewnił, że jeśli będą środki budżetowe to należy  

wykonać remontu skwerku  między blokami wspólnotowymi. Decyzja w tej sprawie musi być 

poprzedzona analizą.  Zapewnił, że śmieci przy garażach / przy Szkole Podstawowej Nr 1/ 

zostaną niezwłocznie posprzątane.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek przypomniał, ze zgodnie  

z wnioskiem zostały udostępnione Radnym informacje na temat  wydatków poniesionych 



przez Muzeum. Dodał, że nie jest w stanie na dzisiejszej sesji udzielić dodatkowych 

szczegółowych wyjaśnień w tej sprawie. Przypomniał, że Muzeum  jest współfinansowane 

przez Ministerstwo, które zapewne kontroluje wydatki, pokrywane  przekazanymi środkami. 

Uznał, że wydatki, które na początku wydają się wysokie  po analizie szczegółowej okazują 

się uzasadnione. Stwierdził, że Ministerstwo  sprawdza i rozlicza na co są wydatkowane ich 

środki.  

Zastępca Burmistrza Miasta p.  Zbigniew Chrupek  przypomniał, że jest realizowany 

projekt  przebudowy ul. Kościuszki. Projektanci otrzymali wytyczne, aby w każdym 

możliwym miejscu projektować parkingi. Celem jest zwiększenie ilości parkingów np. na 

odcinku od Liceum w kierunku ul. Armii Krajowej.  

Radny p. S. Dylewski stwierdził, że szczególnie chodziło mu o odcinek ul. Kościuszki 

w kierunku ul. Duboisa, gdzie problemem jest parkowanie w dzień.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek  stwierdził, że nie powinno być 

problemem zaparkowanie w odległości ok. 100 m zwłaszcza wieczorem, a w dzień 

mieszkańcy jadą do pracy. Zapewnił, że jeśli nie będzie problemu  miasto zorganizuje 

parkingi na terenie prywatnym podobnie jak w rejonie Sądu, gdzie właściciel gruntu nie 

pobiera od miasta  czynszu. Miasto poniosło koszt wyżwirowania terenu. 

Radny p. Stanisław Dylewski  wskazał, że  odpowiednio został rozwiązany problem 

parkingu na ul. Rubinkowskiego.   Poddał pod rozwagę  zorganizowanie parkingu na terenie 

za Urzędem Skarbowym.  

Zastępca Burmistrza Miasta  p. Zbigniew Chrupek podkreślił, że  na ul. 

Rubinkowskiego terenu udzieliło Starostwo ponieważ posiada tan  nieruchomość, na której 

jest bursa.  Podkreślił, że teren za Urzędem Skarbowym zapewne zostanie  zagospodarowany 

w lepszy sposób. Wskazał, że przeznaczenie tego terenu w planie przestrzennego 

zagospodarowania jest zupełnie inne i powinno ono być realizowane. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy przypomniał, że  grupa Radnych 

złożyła pismo do Burmistrza Miasta w sprawie wykazania wszystkich kosztów jakie zostały 

poniesione  dotychczas na utworzenie miejskiej instytucji kultury pod nazwą „Muzeum – 

Dom Rodziny Pileckich w Ostrowi Mazowieckiej” oraz pismo dot,. informacji  

o zamówieniach na roboty budowlane, usługi i dostawy na ww. pisma w terminie została 

udzielona odpowiedź.  W związku z powyższym zaapelował do Przewodniczącego Komisji 

rewizyjnej , aby Komisja dokonała analizy tych odpowiedzi i  ustosunkowała się do nich. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny p. Jacek Wilczyński poinformował o tym, 

że  w dniu dzisiejszym, przed sesją Komisja  na posiedzeniu zapoznała się z tymi 

dokumentami i wypracowała wniosek, aby tematy te zostały poddane pod dyskusję na forum 

sesji.  

Radna p. Anna Krajewska zaapelowała o to, aby z osiedla na ul. Lubiejewskiej 

zniknęły tabliczki mówiące o tym, że parkować tam mogą tylko mieszkańcy danych bloków. 

Radna podkreśliła, że jest to teren miejski i tabliczek tam nie powinno być.   

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek wskazał, że należy rozgraniczyć  

tereny będące własnością miasta i Spółdzielni Mieszkaniowej.  Zapewnił, że sprawa zostanie 

skontrolowana i z terenów miasta zostaną tabliczki usunięte, jeśli są na terenie miejskim.  

Radny p. Andrzej Pęksa wskazał na brak miejsc parkingowych  w rejonie nowego 

komisu samochodowego  znajdującego się u zbiegu ul. Brokowskiej i ul. Warszawskiej.  

Podjeżdżające tam samochody parkują na chodniku co grozi jego dewastacją.  



Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek wyjaśnił, że w omawianym miejscu 

jest szerokie pobocze i samochody powinny tam parkować. Dodał, ze na ul. Brokowskiej nie 

ma zakazu parkowania.  Zapewnił, że będzie reakcja odpowiednich służb na parkowanie na 

chodniku.  

 Radny p. Andrzej Pęksa uznał, że  takie parkowanie  utrudni utrzymanie psa zieleni.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek wyjaśnił, że część, którą radny 

nazywa zielenią jest poboczem. Przypomniał, że ul. Brokowska nie posiada krawężników.  

Radny p. Stanisław  Dylewski wskazał na brak odpowiedzi na pytanie dot. wsparcia 

Muzeum „17”. Radny podkreślił, że jest to inicjatywa warta pomocy.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek  stwierdził, że przyjął do 

wiadomości wniosek. Dodał, że jeśli Rada Miasta uchwali środki, które należy przeznaczyć 

dla prywatnego Muzeum to zostaną one przeznaczone.  

Radny p. Stanisław dylewski przypomniał, że właściciel Muzeum był na posiedzeniu 

Komisji Oświaty, podczas której przekazał materiały informacyjne o placówce i zwrócił się  

o środki finansowe dla Muzeum. Dodał, że od tego czasu minęło już 7-8 miesięcy.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek podkreślił, że Muzeum Kresów jest 

wspaniałym dziełem  i należy się nad sprawą pochylić.  Stwierdził, że nie wie czy właściciel 

Muzeum korzysta z programów zewnętrznych. Dodał, że prawdopodobnie obecnie zmieniła 

się forma prawna tej działalności na fundację, która daje większe możliwości pozyskiwania 

środków zewnętrznych. 

Radna p.  Anna Krajewska podkreśliła, że miasto może przydzielić środki  organizacji 

pozarządowej.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek przypomniał, że miasto udziela 

pomocy  Muzeum poprzez umorzenie podatku od nieruchomości.  

Radna p. Alina Rytelewska zapytała w jakiej kwocie są umorzone podatki.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek stwierdził, że nie pamięta w tej 

chwili tej informacji. 

Radny p. Bogusław Konrad zapytał na jakim etapie są działania zmierzające do 

budowy ścieżek pieszo-rowerowych. 

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek wyjaśnił, że  sprawa jest 

procedowana w jednostce nadzorującej. Obecnie w każdej chwili  może zostać udzielona 

odpowiedź w sprawie przesunięcia terminu realizacji inwestycji na przyszły rok. Kolejny 

przetarg może być ogłoszony w maju lub czerwcu. Dodał, że  władzom samorządu  

wojewódzkiego zależy, aby te środki były wydatkowane.  

Radny p. Tadeusz Malec zapytał  o to co się dzieje w programem rewitalizacji. 

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek poinformował o tym, że program 

jest procedowany. Dodał, że jeśli dobrze pamięta termin zakończenia prac jest określony na 

czerwiec. 

Radny p. Jacek Wilczyński zapytał czy istnieje możliwość, że przetarg się nie 

odbędzie i przedsięwzięcie budowa ścieżek upadnie.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek stwierdził, że nie jest wróżką ale 

liczy, że przedsięwzięcie będzie realizowane tym bardziej, że samorządowi województwa 

mazowieckiego również na tym zależy.  



Radny p. Stanisław Dylewski uznał, że  dobrze się stało, że budowa ścieżek się 

odsunęła bo jest wtedy czas na budowę nawierzchni ul. Kościuszki.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Jolanta Kwiatkowskiego poddała pod rozwagę, 

aby pełnomocnik  w Muzeum Dom Rodziny Pileckich przekazał swoje wynagrodzenie  

w wys. 12300 zł co miesiąc na rzecz Muzeum p. Banaszka.  Dodała, że byłoby to podobne 

działanie  do zwracania przez posłów nagród.  

Radny p. Stanisław Dylewski  stwierdził, że  gdyby  po raz kolejny do Rady Miasta 

przyjechała Minister p. M. Gawin to może  udałoby się wynegocjować wsparcie finansowe 

dla Muzeum p. Z. Banaszka.  

Na tym dyskusja została zakończona.  

 

Punkt 9  

Zakończenie obrad. 

 Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy przypomniał o upływającym 

terminie składania oświadczeń majątkowych a następnie wypowiedział formułę  

„ Szanowni Radni, Drodzy Goście. Stwierdzam, że porządek obrad 47 - ej sesji Rady Miasta 

został wyczerpany”. 

Serdecznie podziękował  za aktywny udział w obradach sesji, na tym zamknął obrady 

47 -ej sesji Rady Miasta Ostrów Mazowiecka.  

 

Przewodniczący Rady Miasta 

/-/ Mieczysław Stanisław Równy 
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Izabela Rejniak  
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